
 
 
 
_________________________________________________________________________ 
Datum:  30. července 2014 
Přítomni:  Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Ullrich Jahn, Radek Pohl, Zlatko Janeba, Jiří 

Jiráček  
 
Omluveni: Hana Sychrová, Tomáš Obšil, Jitka Moravcová 
 
Hosté:        Zdeněk Hostomský 
 
Program: 
 
1/ Schválení zápisu z minulého zasedání a schválení programu  
2/ Úvahy o střednědobých koncepčních záležitostech ÚOCHB 
 
 
Zápis: 
 
Ad 1) Dodatečným per-rollam hlasováním byl jednomyslně schválen zápis z minulého 
zasedání dne 23 - 24. května 2014 a program jednání. 
 
Ad 2) Během společného oběda s ředitelem ÚOCHB se členové Rady vyjadřovali ke 
střednědobým koncepčním záležitostem ÚOCHB. Společným cílem Rady a vedení ÚOCHB 
je udržet nastolené trendy ve vývoji ÚOCHB a rozvíjet současné mechanismy, které by měly 
vést ke zvyšování kvality výzkumu, k dynamice vědeckých skupin, a ke zdravě 
konkurenčnímu, avšak přátelskému prostředí. V blízké budoucnosti bude více než nutné 
čerpat prostředky z rozpočtů EU, například skrze program HORIZON 2020, z rozličných 
operačních programů, atp. Místopředsedkyně Rady, Dr. Iva Pichová, podala přehled o 
současném stavu těchto možností. Byla vznesena otázka, zdali by ÚOCHB neměl uvažovat 
o spolupráci s profesionální agenturou s kontakty přímo v centrálních evropských strukturách 
za účelem získání těchto nemalých prostředků. Předseda Rady zdůraznil dlouhodobou 
neudržitelnost současných investičních požadavků ze strany pracovníků ÚOCHB hrazených 
ze společných ústavních prostředků, a navrhuje v horizontu dvou let o určitou, pevně danou 
sumu, soutěžit. Žadatelé si budou muset nákup drahých přístrojů ze společných prostředků 
obhájit před svými kolegy s tím, že bude vždy požadována určitá míra spolufinancování. 
Předseda Rady rovněž představil návrh podpory větších interdisciplinárních projektů 
(jakýchsi interních grantů ÚOCHB) s pevně definovanými a kontrolovanými cíli jako 
prostředku ke zhodnocení unikátního lidského potenciálu, který ÚOCHB v současnosti má 
(organická chemie, biologie-biochemie, a teoretická chemie). Část diskuse též byla 
věnována dokumentu „Koncepce ÚOCHB“, schváleného předchozí Radou. Jelikož se jedná 
o důležitý a závazný dokument, Rada se dohodla, ze na některém z příštích zasedání bude 
zevrubně diskutovat o tom, jak jsou jednotlivé teze dokumentu realizovány, či zdali by nešlo 
uvažovat o mírných úpravách některých bodů reflektujících vývoj v ÚOCHB za poslední tři 
roky (od vzniku a schválení „Koncepce“). 
 
 

 
Příští zasedání Rady instituce se koná v září 2014, přesné datum bude upřesněno. 
 
 
Zapsal: L. Rulíšek      
 
Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 

RADA  ÚOCHB   
Zápis ze 66. schůze 
 

ÚOCHB AV ČR, v. v. i. 
 


